



Skolebestyrelsesmøde

Dagsorden til møde

Den 17. marts 2025 kl. 17-20 Jægerspris Skole, Personalerummet

MØDEDELTAGERE

Forældrerepræsentanter

Anja Bisp Pedersen
Tamara Christensen
Karin Guldbæk
Sune Skyum Wexøe

Medarbejderrepræsentanter

Pernille R. Prag
Randi B. Petersen
Tom Lysgaard - afbud

Elevrådsrepræsentanter

Enes Balihodzic
Emil G. Höskuldsson - Afbud
Freja Skyum Wexøe
Nora L. S. Jørgensen - Afbud

Ledelse

Søren Bomann Andersen
Jeff B. Christensen

Dagsorden

Sag nr. 1

Godkendelse af dagsorden (5 min)

Godkendt

Sag nr. 2

Årshjultemaer (45 min.)

Drøftelse og revidering af

- Principper for skolens arbejde med Ordblindhed
 - *Det er vigtigt at følge op på om skolen overholder det som står i princippet.*
 - *Kontakte fælleskommunal læsevejleder vedrørende netværk med forældre til børn med ordblindhed. Snakke med egen læsevejleder om forældrekontakt og netværk.*
 - *Det revideres til næstemøde hvor det besluttet.*
- Princip for undervisningens organisering
 - *Der var kommentar til flere af punkterne hvor der ønskes en ændring af formuleringen, bl.a. under hvordan elever deles i klasser.*
 - *Undervisningstimetale besluttet hvert år i skolebestyrelsen, det besluttede vedhæftes som bilag til princippet.*
 - *Pernille og Jeff kommer med et udkast til ændringerne til dette princip. Så det kan komme på næste SB-møde*

Dagsorden

- Trafik-politik
 - o *Vi drøftede skolens trafik politik. Der var mange kommentar.*
 - o *Layout skulle laves som resten af principperne fx fjerne fakta-boksen på side 1*
 - o *Forkorte hele politikken, hvad kan vi forkorte?*
 - o *Anja og Tamara vil gerne lave et udkast til en revideret trafik-politik*

Pause til at tage en sandwich m.m. (5 min.)

Sag nr. 3

Folkeskolens kvalitetsprogram (45 min.)

Orientering om Folkeskolens kvalitetsprogram, hvor bestyrelsen skal forholde sig til skolens planer vedrørende bl.a. juniormesterlære, karakterer i 6. og 7. klasse og tilbud om valgfag.

<https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram>

- *Søren fremlagde en forskellig tilmelding mm. Han sender alle sine bullettpunkter til referenten så de kan skrives ind.*
- *Der var en kort drøftelse om projektopgaven på 9.årgang, hvilke konsekvenser har det ved en afskaffelse af den projektopgaveform vi kender til nu.*
Elevrådet har drøftet projektopgaven på 9.årgang og de var fortalere for at beholde projektopgaven formen vi kender nu.
- *Elevrådet har haft en drøftelse vedrørende karakter. De var imod at indføre karakter på 6.årgang, men kunne se en fordel ved at indføre karakter i slutningen af 7.klasse.*
- *Skolebestyrelsen har nu ret til at deltage i skoleudviklingssamtalen.*
- *Der er ønske om at lave en fælleskommunal indsats for juniormesterlærere. Det er et meget åbent tilbud og det er ikke helt klart hvordan det endelige tilbud kommer til at se ud. Det er meningen at det er elever og forældre som selv skal finde praktikpladser sammen med skolens praktikvejleder.*
- *Der er afsat midler til opgradering af faglokaler, det bliver styret centralt fra.*
- *På JPS har vi tanker om at samle lokalt valgfag for 7.-9.årgang for bedre at kunne udbyde flere forskellige lokale valgfag*
- *Teknologiforståelse starter med kompetenceudvikling for medarbejdere i kommende skoleår.*
- *Kompetenceudvikling for at kunne understøtte de 10% faglig svageste elever*

Sag nr. 4

Opfølgning fra sidste møde (10 min)

- *Årshjul hvordan kan vi synliggøre dette.*
- *Har 7.årgang meldt tilbage på deltagelse i Blå Nat*
 - o *7b vil gerne deltage, 7a har ikke meldt tilbage*

Dagsorden

- *Tilbage melding fra elevrådets ønsker om bygnings relevante opgaver*
 - o *Der arbejdes på at finde midler til at få ordnet håndvask på elevtoiletterne hvor det ikke er muligt at vaske hænder. Kan vi ikke lukke de toiletter hvor man ikke kan vaske hænder.*
 - o *Lugt efter gulvvask, gulvet skal behandles på en special måde, der må desværre ikke komme duftemiddel i vandet.*

Pause (5 min)

Sag nr. 5

Orientering fra elevrådsrepræsentanterne (10 min.)

- *Elevrådet har arbejdet med værdigrundlaget. Eleverne var enige om at de følger værdigrundlaget, de var også enige om at de ikke rigtigt forstod indholdet.*
- *Der skal vælges to UMR elevrådet har en liste med ønsker om mulige kandidater.*
- *Der er møde i fælles elevrådet i næste uge, hvor der skal være en tilbage melding på de midler som er givet til indretning af blok A*

Sag nr. 6

Orientering fra medarbejderrepræsentanter og ledelse (10 min.)

- SIH
 - o Der er to pædagoger som har sagt deres stilling op, der skal være ansættelsessamtaler lige om lidt. Der er startet en ny lærer pr. 1/3-25
 - o Der har været nogle rokader i de ældste klasser, det er både elever og medarbejder om der er rykket rundt på.
 - o Der er et klasselokale som har været gennem en renovering og nu skal de andre lokaler også igennem en renovering.
- JPS
 - o Der har været emneuge i sidste uge, vi er lidt nysgerrige på oplevelsen fra forældre og elever
 - o Vi har ansættelsessamtaler til et barselsvikariat i morgen, som er et genopslag
 - o Det fylder ikke særligt meget hos personalet med den nye økonomiske tildelingsmodel. Det fylder til gengæld meget i ledelsen, hvor der er meget opmærksomhed på det økonomiske underskud som tildelingsmodellen giver JPS.

Sag nr. 7

Økonomi (10 min.)

JPS og SIH følger budgettet pænt, begge afdelinger har brugt mindre i driften i forhold til hvor vi er på året. Det er normalt at der ikke bliver brugt så meget i starten af kalenderåret.

Normeringen på JPS, vi har et merforbrug de første 7 mdr. af året. Dette

Dagsorden

skyldes langtidssyge, aftrædelsesordninger som er genbesat og meget vikar dækning. Tallene er vejledende da vi ikke har en opgørelse af vikarforbrug og refusioner fra de manglende mdr.

Normeringen på SiH, skolen har to vakante pædagogstillinger hvor vi kun har slået den ene op. Årsagen er den kommunale besparelse der kom d. 1/1-25 og usikkerheden om vi bliver fyldt op d. 1/8-25.

Sag nr. 8

Forældremøder (5 min)

Forslag om at lave aftale med Skole og Forældre om at bruge Mødespillet og klæde lærerne på til opgave i uge 32

Forældremødespillet

- *Der er opbakning til at introducere det i uge 32 for lærerne og derefter drøftes det hvor det eventuelt kan være gavnligt at bruge.*

Sag nr. 9

SFO-tilsyn (10 min.)

- revideres

Drøftelse af SFO-ens ønske om tilsynsdialog

SFO-leder Helle Dalsgaard har igangsat arbejdet med KIDS-materialet.

Sammen med medarbejderne, er Helle i gang med at lære materialet at kende og have en fælles refleksion over praksis ud fra materialets mange temaer og parametre. Dette ønsker Helle at fremlægge på et kommende bestyrelsesmøde som udgangspunkt for en tilsynsdialog omkring SFOen.

Da Jægerspris SFO for nuværende er den eneste SFO i kommunen, der er blevet bedt om at benytte KIDS i tilsynet, er det ikke muligt for os at forfølge idéen om at bytte pædagogisk leder til at lave udefrakommende observation hos hinanden. Det bliver derfor rent intern observation fremover, og det ønskes som en del af dialogen på det kommende møde, hvem på skolen, der observerer.

Sag nr. 10

Skoleudviklingssamtale d. 24. april 2025 (10 min.)

Hvor mange bestyrelsesmedlemmer skal deltage?

- *Tamara, Tom, Enes vender tilbage med et svar, Freja, Sune vender tilbage med et svar, Pernille, Randi vender tilbage med et svar*

Hvem har hvilke roller?

Sag nr. 11

Overblik over årshjulet (5 min)

28.4.:

Drøftelse, revidering og beslutning af

- *Principper for skolens arbejde med Ordblindhed til godkendelse*
- *Princip for undervisningens organisering til godkendelse*

Dagsorden

- *Princip for skolens arbejde med elevernes udvikling i skolens faglige og sociale fællesskaber*
- *Princip for skolens ansvar forebyggelse, afdækkende indsatser m.m.*

***Indledende drøftelser om budget
Opfølgning på årets elevtrivselsundersøgelse
Drøftelse af revidering af værdiregelsæt***

*10.6.: (OBS: **tirsdag** efter pinse)
**Vedtagelse af værdiregelsæt
Årshjul for 25/26***

Sag nr. 12

Referatet underskrives (5 min.)